

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie

MINISTERE DES ARTS ET DE LA
CULTURE

ARCHIVES NATIONALES

CONSEIL DE DIRECTION

Tél. +23722226790/23722226791
Mail : contact@archivesnationales.cm



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

MINISTRY OF ARTS AND CULTURE

NATIONAL ARCHIVES

GOVERNING BOARD

**9th ORDINARY SESSION OF THE GOVERNING BOARD OF THE NATIONAL ARCHIVES
14 AUGUST 2024
-YAOUNDE-**

FINAL COMMUNIQUE

COMMUNIQUE N° 000-09 /CF/CD/PCD DU 14 AOUT 2024

The 9th Ordinary Session of the Governing Board of the National Archives held on Wednesday 14th August 2024 in the Artists' Lounge of the National Museum in Yaounde under the chairmanship of **BIDOUNG MKPATT**, Minister of Arts and Culture, Board Chairman. **Dr. Esther OLEMBE**, Director of the National Archives, assisted by **Mrs. Ernestine TOMLA TATAH Epse LUKONG**, Deputy Director, presented the items on the agenda and took down the minutes thereof.

The main items on the agenda were the review and approval of the activity report, and the administrative and management accounts for the 2023 financial year.

The Board, after listening to the presentations by the Director of the National Archives and the Accounting Officer, and after deliberation:

- adopted the minutes of the 8th Ordinary Session of 12 January 2024;
- approved the activity report for the 2023 financial year;
- closed the administrative account of the Director of the National Archives for the 2023 financial year;
- closed the management account of the Accounting Officer of the National Archives for the 2023 financial year.

The Governing Board congratulated the management on the quality of the documents presented and encouraged it to continue its efforts in modernizing and promoting the National Archives.

THE CHAIRMAN OF THE GOVERNING BOARD

BIDOUNG MKPATT



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie

MINISTRE DES ARTS ET DE LA
CULTURE

ARCHIVES NATIONALES

CONSEIL DE DIRECTION

Tél. +23722226790/23722226791

Mail : contact@archivesnationales.cm



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

MINISTRY OF ARTS AND CULTURE

NATIONAL ARCHIVES

GOVERNING BOARD

9^{ème} SESSION ORDINAIRE DU CONSEIL DE DIRECTION DES ARCHIVES NATIONALES
DU 14 AOÛT 2024
-YAOUNDE-

COMMUNIQUE FINAL

COMMUNIQUE N° 000--09 /CF/CD/PCD DU 14 AOÛT 2024

Le Conseil de Direction des Archives Nationales a tenu sa 9^{ème} session ordinaire le mercredi 14 août 2024, dans la salle de convivialité du Musée National de Yaoundé, sous la présidence de **Monsieur BIDOUNG MKPATT**, Ministre des Arts et de la Culture, Président dudit Conseil.

Dr. Esther OLEMBE, Directeur des Archives Nationales, assistée de **Madame Ernestine TOMLA TATAH Epse LUKONG**, Directeur Adjoint, rapportait les affaires inscrites à l'ordre du jour.

L'essentiel de l'ordre du jour portait sur l'examen et l'approbation du rapport d'activités, et l'examen des comptes administratif et de gestion de l'exercice 2023 ;

Le Conseil, après avoir suivi les présentations du Directeur des Archives Nationales, de l'Agent Comptable et après délibérations a :

- adopté le procès-verbal de la 8^{ème} session ordinaire du 12 janvier 2024;
- approuvé le rapport d'activités de l'exercice 2023 ;
- arrêté le compte administratif du Directeur des Archives Nationales pour l'exercice 2023;
- arrêté le compte de gestion de l'Agent Comptable auprès des Archives Nationales, pour l'exercice 2023.

Le Conseil de Direction a félicité la direction pour la qualité des documents présentés et l'a encouragé à poursuivre les efforts de modernisation et de valorisation des Archives Nationales.

LE PRESIDENT DU CONSEIL DE DIRECTION,

BIDOUNG MKPATT

